
 

Verslag Atelier #2 
Omgevingsvisie De Ronde Venen 
Vijf dorpsavonden: 
11 december 2024  Dorpskerk Abcoude    30 deelnemers 
17 december 2024 Bowling  Mijdrecht     25 deelnemers 
7 januari 2025  Dorpshuis De Vijf Bogen Baambrugge   30 deelnemers 
13 januari 2025   De Strooppot De Hoef    60 deelnemers 
14 januari 2025   Verenigingsgebouw Ons Streven Amstelhoek 15 deelnemers 
 
 
  Hoe ziet gemeente De Ronde Venen eruit in 2040? Hoe willen we dan wonen? Hoe ziet het 
buitengebied er dan uit? Hoe houden we onze gemeente bereikbaar? Kunnen bedrijven blijven 
uitbreiden? Hoe willen we ons positioneren in de regio? Op dit soort vragen geeft de 
omgevingsvisie van De Ronde Venen straks antwoord. 
 
De omgevingsvisie is een belangrijk beleidsdocument voor de gemeente De Ronde Venen. Het is 
een visie voor de hele leefomgeving van de gemeente, die vooruit kijkt naar het jaar 2040. Gezien het 
belang van deze visie worden in elke fase inwoners, ondernemers en maatschappelijke organisaties 
uitgenodigd om mee te praten. Zo ook tijdens de vijf bewonersavonden die in december 2024 en 
januari 2025 zijn georganiseerd. 
 
Het opstellen van onze omgevingsvisie gebeurt in vier stappen. Bij elke stap gaan we het gesprek 
aan met de samenleving om een beeld te krijgen bij hoe zij aankijken tegen de richting en keuzes en 
welke ideeën en aanscherpingen zij willen aandragen. Momenteel bevinden we ons in de derde stap. 
In deze stap gaan we de koers voor onze hele gemeente richting 2040 uitwerken in concrete keuzes 
voor verschillende gebieden: de grote dorpen, de kleine dorpen, de bedrijventerreinen en 
verschillende deelgebieden in ons buitengebied.  
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De planning is om in het derde kwartaal van 2025 een omgevingsvisie gereed te hebben, die de 
gemeenteraad kan vaststellen. Wilt u meer lezen over de totstandkoming van de omgevingsvisie van 
De Ronde Venen, tussenproducten bekijken of teruglezen wat er tot nu toe al is gedaan? Kijk dan op 
www.toekomstderondevenen.nl 
 
Ateliers De Ronde Venen #2: vijf bewonersavonden 
In december 2024 en januari 2025 hebben we als gemeente in totaal vijf bewonersavonden 
georganiseerd, op verschillende plekken in de gemeente. Tijdens deze avonden zijn we met 
inwoners, ondernemers en maatschappelijke organisaties in gesprek gegaan over de 
concept-keuzes van de omgevingsvisie van De Ronde Venen. Het programma van alle vijf de 
avonden was steeds hetzelfde, maar door deze werksessies op vijf avonden, op een andere locatie 
in de gemeente, te organiseren, zijn zoveel mogelijk mensen in staat gesteld mee te praten.  
 
Bij elke bewonersavond was er van tevoren de mogelijkheid voor een inloop. Op panelen waren de 
verschillende deelgebieden en de concept-visiekaart alvast te bekijken. Deelnemers kregen zo, 
voorafgaand aan de daadwerkelijke werksessie, alvast een impressie van de voorgenomen keuzes 
per deelgebied. Met stickers konden bewoners aangeven welke elementen ze op de kaarten goed 
vonden (groene sticker) en over welke elementen ze zorgen hadden (gele/oranje sticker). 
 
Iedere avond startte met een opening en inleiding over het proces tot nu toe. Ook zijn de 
belangrijkste ambities uit het Koersdocument toegelicht. Het Koersdocument is de opbrengst van 
de tweede fase en geeft op hoofdlijnen aan welke richting de gemeente De Ronde Venen voor zich 
ziet naar 2040. De gemeenteraad heeft dit Koersdocument vastgesteld. In deze derde fase van het 
proces is gewerkt aan het doorvertalen van deze ambities uit het Koersdocument naar meer 
concrete ruimtelijke keuzes. Omdat de gemeente De Ronde Venen veel verschillende gezichten kent, 
zijn deze keuzes op maat gemaakt voor verschillende gebieden. In totaal worden drie gebiedstypen 
onderscheiden: 1) Dorpen, 2) Werklocaties en 3) Buitengebied, met elk een aantal subtypen: 
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Na deze introductie gingen deelnemers in kleinere groepen uiteen. Onder leiding van een 
gespreksleider zijn de concept-keuzes voor de verschillende deelgebieden toegelicht en uitvoerig 
besproken met deelnemers in de groepen. Deelnemers zijn vervolgens gevraagd om aan te geven 
welke keuzes ze goed vinden voor de toekomst van de gemeente, welke keuzes ze anders willen 
zien en welke suggesties, aanvullingen of verrijkingen ze wilden meegeven.  
 
In totaal hebben zo’n 160 bewoners, ondernemers en vertegenwoordigers van 
belangenverenigingen hun inbreng geleverd. Daarnaast waren er ambtenaren en een 
wethouder/burgemeester aanwezig. Dit verslag geeft beknopt de hoofdlijnen van de avond weer. 
 
Hoofdlijnen van de avonden 
De deelnemers waren positief over de presentatie van de omgevingsvisie, het verloop van het proces 
en de invulling van de deelsessies. Opvallend was dat veel van de aanwezigen nog niet eerder 
hadden meegepraat over de omgevingsvisie. Er is dus een grote groep ‘nieuwe Ronde Veners’ 
aangehaakt. Over het algemeen waren de gesprekken in de deelsessies heel constructief. Er was 
ruimte voor verschillende visies op bepaalde keuzes, want hoewel er heel veel zaken waren 
waarover deelnemers eensgezind waren, waren er uiteraard ook keuzes waarover deelnemers 
verschillende inzichten hadden. De gespreksleiders verzamelden de belangrijkste punten en 
aanvullingen van de deelnemers op een reactieformulier. Al met al was de sfeer tijdens de avonden 
toekomstgericht en prettig.  
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Rode draden uit de vijf avonden 
Hoewel elke avond en elke deelgroep zijn eigen accenten kende in de gesprekken, valt er een aantal 
duidelijke rode draden te destilleren. 
 
Waardering en bevestiging 
Een aantal keuzes kwamen bij alle avonden terug als keuzes waarvoor veel waardering werd 
uitgesproken. Zo was er waardering voor de keuze om bij het nadenken over uitbreidingsplannen te 
kiezen voor een aanpak om de grotere woningbouwlocaties op een beperkt aantal plekken te 
concentreren en daarbij te kiezen voor locaties die goed bereikbaar zijn - ook met het openbaar 
vervoer en fiets. Ook de duidelijk uitgesproken aandacht voor natuur en landschap kwam tijdens alle 
avonden terug als een gedragen keuze. Er werd ook expliciete bevestiging uitgesproken voor de 
keuze om het samenwerken met agrariërs als vertrekpunt te hanteren voor zetten van stappen in het 
buitengebied. Ten slotte was er grote waardering voor de keuze om meer te investeren in het 
openbaar vervoer en fietsnetwerk binnen de gemeente De Ronde Venen.  
 
Zorgen 
Uiteraard waren er ook keuzes waarover mensen zorgen hadden. Zo waren er veel mensen die hun 
bezorgdheid uitspraken over de bereikbaarheid van de gemeente. Want zoals eerder gezegd, was er 
veel waardering voor de aandacht om de bereikbaarheid met het openbaar vervoer te verbeteren, 
maar deelnemers geven aan dat dit zonder ingrepen aan de N201 niet tot een duurzame oplossing 
leidt: de bus staat dan immers ook gewoon in de file. Een andere belangrijke zorg die deelnemers 
uitspraken ging over de ruimte voor nieuwe functies in het buitengebied. Deelnemers gaven aan dat 
ze zich kunnen vinden in de keuze om te zoeken naar andere functies in het buitengebied wanneer 
agrarisch vastgoed vrijkomt. Maar zonder duidelijke voorwaarden kunnen nieuwe functies in het 
buitengebied ook tot een verslechtering leiden van de verkeersveiligheid. De mate waarin een 
nieuwe functie in het buitengebied leidt tot meer verkeersbewegingen, zou onderdeel moeten zijn 
van de afweging, gaven deelnemers aan. Tenslotte zijn er veel zorgen geuit over de mogelijkheden 
voor in het inpassen van zonnevelden. Veel mensen vinden het sowieso jammer als er meer 
zonnevelden verschijnen in het buitengebied, maar snappen ook dat er ruimte gevonden moet 
worden voor de opwek van duurzame energie. Er werden suggesties gedaan om duidelijke kaders 
mee te geven over passende manieren om zonnevelden in te passen, maar ook gaven een aantal 
deelnemers mee om te kijken of er wellicht meer specifieke locaties aan te wijzen, bijvoorbeeld 
langs grootschalige infrastructuur, die zich beter lenen voor deze opgave.  
 
Vervolg 
De opbrengst van de bewonersavonden wordt nog preciezer uitgewerkt in de Nota van Participatie. 
Hierin wordt nog meer ingegaan op de opbrengst per avond. Daarnaast wordt in deze Nota 
aangegeven welke aanpassingen in de omgevingsvisie doorgevoerd zullen worden op basis van de 
uitkomsten van de bewonersavonden. 
 
De komende tijd werken we als gemeente verder aan de omgevingsvisie. Het plan is om in het 
tweede kwartaal van 2025 een concept-omgevingsvisie te hebben die ter inzage wordt gelegd. 
Gedurende zes weken is de omgevingsvisie integraal te bekijken en kunnen schriftelijke zienswijzen 
worden ingediend. Deze worden vervolgens per stuk beantwoord in een Nota van Beantwoording, 
waarna de omgevingsvisie ter besluitvorming aan de gemeenteraad wordt aangeboden. Naar 
verwachting gebeurt dit in het derde kwartaal van 2025. 
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